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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Mikor tesz a Kormány érdemi lépéseket a budapesti lakhatási válság 
megoldása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Európa számos nagyvárosa küzd lakhatási problémákkal, a berlini városvezetés például a 
közelmúltban öt évre befagyasztotta az elszabaduló albérletárakat. Ezzel szemben Budapesten, ahol 
nemzetközi viszonylatban is elképesztő ütemű drágulás zajlott az ingatlanpiacon, nincs érdemi 
előrelépés a krízis kezelésére. A feladott ingatlanhirdetések alapján 2017 és 2018 között 27 
százalékkal nőttek a fővárosi lakásárak, a legnagyobb arányban a külső kerületek drágultak.

A fővárosi albérletárak is évről-évre növekednek: egy garzonlakás átlagára 2018-ban már elérte a 
125 ezer forintot, a több szobás lakásoké pedig 170-200 ezer forint között alakult egy hónapban, és 
akkor ehhez még hozzá sem számoltuk a rezsiköltségeket. Az elszabaduló albérletárak miatt sokan a
havi jövedelmükből sem tudnak kijönni, és aki nem képes megfelelni a családi otthonteremtési 
kedvezmény feltételeinek, annak az önálló életkezdéshez szükséges lakás elérhetetlen álom marad 
csupán.

A lakáspiacon kialakult helyzet különösen rosszul érinti a devizahiteleseket, hiszen többségük a mai
napig olyan anyagi terhet cipel a vállán, hogy esélye sincs elbérletet megfizetni. Eközben a fővárosi
kerületek többsége nem képes elegendő számú és megfelelő színvonalú önkormányzati bérlakást 
biztosítani a részorulóknak, így a legkiszolgáltatottabb helyzetben lévők könnyen az utcán 
találhatják magukat.

A budapesti albérletárak elszabadulásának egyik fő oka a külföldiek tömeges lakásvásárlása, amely 
magával húzta az albérletárakat is. 2017-es adatok szerint a legtöbb lakást a VI., VII. és a VIII. 
kerületben vették meg (kerületenként 400-nál többet), míg az V. kerületben minden harmadik 



eladott lakás külföldi kézbe került. A főváros külső kerületeiben is hasonló a helyzet: 2017-ben az 
összes eladott lakások csaknem 10%-át nem magyar állampolgárok vették meg. Ők átlagosan 36,3 
millió forintot fizettek egy ingatlanért, míg a magyar vevők 23,4 milliót. A megvásárolt ingatlanok 
jó részét befektetési céllal azóta diákszállókká, illegális hostelekké és rövidtávú albérletekké 
alakították át, amely megterheli a helyi lakókörnyezetet, megnehezíti a lakásvásárlást, és sok az ott 
lakók számára sok esetben elviselhetetlen mértékű zajjal jár.

A tendenciákat figyelve kijelenthetjük, hogy a budapesti lakhatási válság nem fog magától 
megoldódni, az állami beavatkozás a magyar emberek érdekében rég szükségessé vált.

Mindezek alapján kérdezem Miniszter urat:

- Mikor tesznek érdemi lépéseket a budapesti lakhatási válság megoldása céljából?

- Terveznek-e a berlini példa alapján hasonló intézkedéseket az albérletárak befagyasztására?

- Terveznek-e szigorúbb szabályozást bevezetni a rövidtávú lakáskiadás piacán? 

Várom megtisztelő válaszát!

Bencsik János
Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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